







نبض الشمال: فعاليات "تميّز المهني" في نابلس Northern Pulse: Tamayyaz Al-Mihani Activities in Nablus

في شهر تموز 2025، نظّم منتدى شارك الشبابي، بالشراكة مع وزارة العمل الفلسطينية وبدعم من الاتحاد الأوروبي، زيارة ميدانية امتدت لثلاثة أيام في محافظات الشمال، ضمن برنامج "تميّز المهني". جمعت الفعالية مشاركين من المراكز المهنية التابعة لوزارة العمل الفلسطينية في نابلس وطولكرم وقلقيلية وجنين وسلفيت، حيث اجتمعوا في نابلس لتجربة تعليمية وثقافية فريدة.

In July, Sharek Youth Forum, in partnership with the Ministry of Labor and with the support of the European Union, led a three-day field visit in the northern governorates as part of the Tamayyaz Al-Mihani program. Vocational trainees from the TVET centers in Nablus, Tulkarm, Qalqilya, Jenin and Salfit gathered in the heart of Nablus for an enriching experience that blended learning and cultural exploration.



تضمّن اللقاء جلسات تفاعلية ركزت على المشاريع الصغيرة بقيادة الشباب، وسبل تطويرها بشكل مستدام، بهدف تعزيز التفكير الريادي وتسليط الضوء على التعليم المهني كمسار مضمون للتمكين الاقتصادي.

The interactive sessions focused on youth-led small enterprises and how to scale them sustainably. These discussions aimed to inspire entrepreneurial thinking and reinforce the value of vocational education as a viable path to economic empowerment.



واختُتم البرنامج بجولة ثقافية في البلدة القديمة بنابلس، حيث تعرّف المشاركون على معالمها التاريخية، واستلهموا من أزقتها الضيقة وبيوتها الحجرية العتيقة قصصاً عن الصمود والعمل المجتمعي.

Participants also enjoyed a cultural tour through the old city of Nablus, discovering its historical sites and vibrant heritage. The narrow alleys, ancient stone houses, and community landmarks offered a unique learning environment that celebrated both tradition and innovation.



تأتي هذه الفعالية ضمن جهود منتدى شارك ومراكز التدريب المهني التابعة لوزارة العمل الفلسطينية كشريك رئيسي مُي نموذج تميز لربط الشباب بفرص واقعية من خلال نموذج "تميّز"، وتعزيز جاهزيتهم لسوق العمل عبر المزج بين التجربة العملية والدعم المؤسسي والحكمة المحلية.

This activity is part of Sharek's and the Palestinian labor ministry TVET centers' broader mission to connect young people with practical opportunities through the Tamayyaz model, and to enhance their readiness for the labor market by combining hands-on experience with local wisdom and institutional support.





